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B e r e t n i n g  

over 

F o r s l a g  t i l  l o v  o m  æ n d r i n g  a f  f æ r d s e l s l o v e n  

(Registrering af knallerter) 

[af Svend Erik Hovmand (V) m. fI.] 

Beretning afgivet af retsudvalget den I. juni 1978 

Udvalget har drøftet forslaget på en række 
møder, men har ikke fundet tilstrækkeligt 
grundlag for at træffe en endelig beslutning i 
sagen. 

Der har under udvalgsarbejdet vist sig en 
principielt positiv indstilling til at gennemfø- 
re en registreringsordning for knallerter. Ud- 
valget ønsker dog inden en endelig stillingta- 
gen nøjere at få undersøgt, hvordan en sådan 
ordning kan gennemføres på den lettest ad- 
ministrerbare og økonomisk mest hensigts- 
mæssige måde. 

Justitsministeren har over for udvalget til- 
kendegivet, at justitsministeriet vil fortsætte 
sine undersøgelser heraf. 

Udvalget afventer ministerens fortsatte 
undersøgelser og vil fortsætte behandlingen i 

næste samling, såfremt der på ny fremsættes 
lovforslag om registrering af knallerter. 

Et mindretal (fremskridtspartiets medlem- 
mer af udvalget) tilføjer, at det vil være for- 
nuftigt, om justitsministeren i sommerens løb 
undersøger alle muligheder vedrørende en 
eller anden form for registrering af knaller- 
ter. Derfor bedes ministeren også undersøge 
den mulighed, der ligger i at mærke knaller- 
terne som omtalt i Jyllandsposten den 19. 
maj 1978 (der er optrykt som bilag til beret- 
ningen). 

Mindretallet vil dog gerne fastslå, at en 
eventuel registrering ikke må medføre yderli- 
gere offentlige udgifter, hvis partiet skal be- 
vare den positive indstilling. 

P.u.v. 
Ole Espersen, 

formand 
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Bilag 

»Jyllandsposten«, den 19. maj 1978: 

Alle knallertejere kan få mærket deres knal- 
lerter 

AALBORG -  Det bliver meget svært at være 
knallerttyv i fremtiden. Over hele landet har 
man netop startet på »operation mærkning« 
af knallerter. Hvad enten det drejer sig om 
cylindrer, forkromede tanke eller avancerede 
udstødningsrør, kan de mærkes, og i øjeblik- 
ket bliver de det i stort tal. 

Kriminalassistent Richard Lundholm Lau- 
ritsen, den kriminalpræventive afdeling ved 
teknisk afdeling på Aalborg politigård, siger, 
at man netop i denne tid har en kampagne i 
gang for at få de unge knallertkørere til at 
mærke deres ofte meget dyre knallerter. 

-  Og heldigvis kommer der mange unge, 
siger Richard L. Lauritsen. De kommer og 
får lov til at låne en gravørmaskine i to 
døgn. Derefter kan de i ro og mag mærke 
alle de vitale dele på deres knallerter. 

-  Flere spørger os, hvad de skal gøre, når 
de måske engang sælger deres knallert. Det 
er for vort vedkommende ikke noget pro- 
blem, for hvis knallerten sælges lovligt, så 
finder vi jo hurtigt ud af det, når vi kontak- 
ter den, der har mærket sin knallert, og som 
kan oplyse, hvem han har solgt den til. 

-  Ja, jeg er glad for at få min knallert 
mærket alle mulige steder, siger den 15-årige 
Kim Højer Larsen, Vodskov ved Aalborg. 
Jeg har købt den kontant for 4300 kroner, og 
med den løn jeg har nu kan jeg ikke bare 
købe en ny knallert. bosp. 


